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Radna Miasta Ciechanów 

 

 

 

        K r z y s z t o f    K o s i ń s k i 

        Prezydent Miasta Ciechanów 
 

 

Szanowna Pani Przewodnicząca, 
 

 za Pani pośrednictwem zwracam się do Pana Prezydenta z interpelacją w sprawie 

wprowadzenia Specjalnej Karty Rodziny z Niepełnosprawnym - Karty N. 

 

 Proponuję wzorem samorządów krakowskiego i radomskiego uruchomienie i wprowadzenie 

programu ulg i preferencji dla osób niepełnosprawnych i ich rodzin. Warto skorzystać z tzw. dobrych 

praktyk tam zastosowanych. Karta taka działałaby na zasadzie funkcjonującej już u nas Karty Seniora, 

czy Karty Dużej Rodziny. Ciechanów, jako miasto przyjazne seniorom i rodzinom wielodzietnym, 

może stać się również miastem rozumiejącym potrzeby i wspierającym osoby niepełnosprawne. 

 Program polegałby na przyznaniu osobom niepełnosprawnym i ich rodzinom ulg i preferencji 

w różnego rodzaju usługach, tj. dostępu do kultury, edukacji, komunikacji, sportu i innych 

organizowanych przez samorząd dziedzin życia społecznego. Program obejmowałby całe rodziny, a 

jego celem byłaby ich aktywizacja oraz walka z wykluczeniem społecznym. 

 Karty takie warto kierować nie tylko do rodzin z osobą niepełnosprawną, ale również do 

rodzinnych domów dziecka, rodzin zastępczych i innych placówek rodzinnych, jeśli wychowuje się 

w nich dziecko niepełnosprawne. 

 Należy zauważyć, że koszty rehabilitacji, bądź leczenia niepełnosprawnego odbijają się na 

życiu całej rodziny. Stają one niejednokrotnie przed wyborem, czy zabrać np. na basen dziecko 

niepełnosprawne, czy drugie. Rodziny takie są często zamknięte w czterech ścianach. Realne ulgi 

pomogą wyciągnąć rodziny z domu i pozwolą na chwilę radości. 

 Wprowadzenie takich kart dobrze byłoby skonsultować ze środowiskami osób 

niepełnosprawnych. Warto także zachęcić jak najwięcej prywatnych podmiotów do uczestnictwa w 

tym programie, jak i zastanowić się nad zwiększeniem ulg w przejazdach komunikacją miejską dla 

takich osób o wszelkie podróże autobusami, a nie tylko ograniczające się do tras od miejsca 

zamieszkania do placówek oświatowych, przychodni lekarskich itp. 

 Funkcjonujące w Krakowie i Radomiu takie Karty dotyczą rodzin z dzieckiem 

niepełnosprawnym. Uważam jednak, że dobrze byłoby zastanowić się nad ich wprowadzeniem 

również dla dorosłych osób niepełnosprawnych. 

 

 

          Z poważaniem, 

 

          Edyta Rzeplińska - Filipowicz 

 

         Radna Rady Miasta Ciechanów 

 

 


